

注意事项:

1. 答卷前,考生务必将自己的姓名、准考证号等填写在答题卡上。
2. 回答选择题时,选出每小题答案后,用铅笔把答题卡上对应题目的答案标号涂黑。如需改动,用橡皮擦干净后,再选涂其他答案标号。回答非选择题时,将答案写在答题卡上。写在本试卷上无效
3. 考试结束后,将本试卷和答题卡一并交回。

第一部分 听力(共两节,满分30分)

做题时,先将答案标在试卷上。录音内容结束后,你将有两分钟的时间将试卷上的答案转涂到答题卡上。

第一节 (共5小题;每小题1.5分,满分7.5分)

听下面5段对话。每段对话后有一个小题,从题中所给的A、B、C三个选项中选出最佳选项,并标在试卷的相应位置。听完每段对话后,你都有10秒钟的时间来回答有关小题和阅读下一小题。每段对话仅读一遍。

例: How much is the shirt?

- A. £ 19. 15. B. £ 9. 18. C. £ 9. 15.

答案是 C。

1. What's the problem with the speakers?
A. The man can't speak loud. B. The phone doesn't work well. C. There's a bad online connection. C
2. What's the probable relationship between the speakers?
A. Reader and librarian. B. Waitress and customer. B C. Interviewer and interviewee.
3. When will the speakers meet?
A. At 5:30 pm. B. At 6 pm. C C. At 8 pm.
4. What happened to Bill?
A. He was frightened. B. He was badly hurt. B C. He missed the party.
5. What will the man do at the weekend?
A. Buy a souvenir. B. Go to the countryside. B C. Go on a camping trip.

第二节 (共15小题;每小题1.5分,满分22.5分)

听下面5段对话或独白。每段对话或独白后有几个小题,从题中所给的A、B、C三个选项中选出最佳选项,并标在试卷的相应位置。听每段对话或独白前,你将有时间阅读各个小题,每小题5秒钟;听完后,各小题将给出5秒钟的作答时间。每段对话或独白读两遍。

听第6段材料,回答第6、7题。

6. Why does the man put his mobile phone beside him?
A. To awaken him. 叫醒他 B. To watch the news. 看新闻 C. To read messages. 读短信 D
7. What does the man promise to do with the mobile phone?
A. To turn it off. B. To put it beside him. C. To leave it on the table. C

【英语(第1页)】

听第7段材料,回答第8至10题。

8. Why does the woman call the man?
A. To get a new job. B. To tell him she's moving. C. To complain about the neighbor.
9. Where will the woman work?
A. At a college. B. In the neighborhood. C. In a factory.
10. What was the problem with the woman's neighbor?
A. Playing their TV too loud. B. Holding a party at late night. C. Asking the woman to move.

听第8段材料,回答第11至13题。

11. What did Henry do to his brother?
A. He pushed him to the ground. B. He threw a snowball at him. C. He forced him to make a snowman.
12. What happened to Henry's brother?
A. He knocked into the snowman. B. He slipped and hurt himself. C. He was blamed by the man.
13. What will (Henry) do?
A. Repair the snowman. B. Lecture his brother. C. Go home for his lessons.

听第9段材料,回答第14至17题。

14. Where does the conversation take place?
A. In the librarian. B. In the classroom. C. In the registration office.
15. What does the man say about the excitement in college?
A. It'll last a long time. B. It disappears quickly. C. It helps to learn lessons.
16. What is the man's father into?
A. Starting a foreign business. B. Exploring the mountains. C. Learning different cultures.
17. How would the man feel to travel without his parents?
A. Helpless. B. Excited. C. Curious.

听第10段材料,回答第18至20题。

18. What makes the Tokyo Olympics different?
A. The one-year delay. B. The opening ceremony. C. The COVID-19 restrictions.
19. How many people attended the ceremony?
A. Fewer than 1,000. <1000 B. More than 1,000. >1000 C. About 2,000. ≈2000
20. Why did hundreds of people protest?
A. To stop the Olympics. B. To force athletes to wear masks. C. To strengthen the message of peace.

第二部分 阅读理解(共两节,满分40分)

第一节 (共15小题;每小题2分,满分30分)

阅读下列短文,从每题所给的A、B、C和D四个选项中,选出最佳选项。

A

For the summer holiday in New York City, you're sure to find an academic camp that will fit your kid—even in our current age of social distancing.

Chess NYC Camp

We offer virtual sessions where campers will receive online training from coaches. We welcome kids with all experience levels. The best action is to register your child for a \$36 personal evaluation session to ensure they're placed properly. The different classes range from learning the basics to advanced technological and strategic training. Ages 7 - 14.

FasTracKids-Summer STE(A)M Adventure

The STE(A)M adventure camp includes science, technology, engineering, art, and math. The downside of summer vacation is that kids will lose one to three months of reading and math skills. The motivation behind the FasTracKids camp is to ensure that campers will review the information they learned during school by attending one of the summer camps. Ages 2 - 14.

French Summer Day Camps at FIAF

This camp is for those who want their children to improve their French skills or begin to learn French. Kids will learn from native teachers for an entire summer running from June 21 to Aug 13 and provides three separate experiences depending on your child's age and French educational level. This summer will prove that the camp is anything but boring. Ages 3 - 14.

Digital Media Academy Tech Camps

We offer a chance for kids to benefit from the most famous universities in the country, including Stanford and Harvard. Small classes, more than 100 courses, and a 99.6% student satisfaction rate makes our camps competitive. The best part is they can learn from the comfort of their home through the virtual learning option. Ages 9 - 18.

21. What kind of lessons does FasTracKids provide?

- B A. Online chess training lessons. B. Revision of school lessons.
C. French lessons for all levels. D. Knowledge of digital media.

22. Which event promises to be an interesting experience for campers?

- C A. The one offering online chess lessons. B. The one giving STE(A)M lessons.
C. The one with native language teachers. D. The one exposing campers to college life.

23. Which event can a child in his late teens attend?

- D A. Chess NYC Camp. B. STE(A)M Adventure Camp.
C. French Summer Day Camps. D. Digital Media Academy Tech Camps.

B

My husband won the game show, being the only contestant who knew the name of the nineteenth-century Swiss painter, Ferdinand Hodler. I was by his side sharing his joy when his shout and waving his right arm woke me sadly to his disease.

2 Moments like this are usual for someone with Parkinson's disease, associated with older adults. If anyone saw us on the tennis court, they would be surprised to learn he has Parkinson's disease. My husband, a professor in Boston, could no longer do routine math in his head and found it challenging to follow conversations and manage his research lab.

As his disease progressed, I adjusted with an open heart. Tennis is our favorite sports. The risk of exposure to COVID-19 kept us from playing tennis for months, after which we felt safe to play tennis wearing masks.

The quarantine (隔离) opened new, more convenient virtual ways to get medical care, support and connection. We joined online support groups for people with Parkinson and their caregivers, an online class for the newly diagnosed, and a trial treatment to help us prepare for our challenging future.

【英语(第2卷)】

5 Accepting my sadness seems to help it dissipate. We are feeling more ready to handle the sadness and questions that will come our way. Sharing our reality with friends and family may mean greater emotional support for us. My husband practices swinging his arms when he walks, skips and jumps rope to maintain a steady routine to maintain his current version of optimal well-being.

6 Thirty years into our marriage, I understand love is what we do with and for each other as we adjust to our new reality.

24. How did the author feel at her husband's shout and waving?

- A. Excited. B. Interested. C. Sad. D. Surprised.

25. What did the author do during the quarantine?

- A. She learned to seek online support. B. She thought of new ways to exercise.
C. She kept her husband from the suffering. D. She helped her husband manage the lab.

26. What does the underlined word "dissipate" in Paragraph 5 probably mean?

- A. Promote. B. Associate. C. Increase. D. Disappear.

27. What does the author realize through the experience?

- A. Family support matters in time of difficulty.
B. Joining in shows is good for curing a disease.
C. We should learn to adjust to reality positively.
D. Taking exercise is necessary in the quarantine.

1 As the race to launch space tourism flights continues in the United States, two small American towns have entered the action. On Tuesday, American billionaire Jeff Bezos flew to the edge of space on a rocket built by his company Blue Origin. On July 11, British billionaire Richard Branson made a similar trip. The space tourism trips permit passengers to experience weightlessness and observe Earth for a few minutes after crossing into space.

2 The flights by Branson and Bezos officially launched a new industry that promises any citizen the chance to visit space. Such trips will be costly, however. Virgin Galactic's price for a single flight is \$250,000 and Blue Origin has not yet announced its rate.

3 Many locals were excited to watch the space flights. As Blue Origin's flight took off, some locals watched from Van Horn High School, about 40 kilometers from the launch site. Angel Herrera was there. He said: "The hair on the back of my neck stood up, just witnessing history."

4 "Our biggest driving force is in the tourism dollar," Van Horn Mayor Becky Brewster told the AP. She said that while employees of Blue Origin had been working in the area since 2005, they started to become more involved in the community in the last several years. "When they were in the development stages, Blue Origin was so secretive about what was going on, their people couldn't really socialize because they couldn't talk about their work and things like that," Brewster said. "But that's starting to change for the better."

5 Now, locals are hoping space tourism will draw a continuous flow of visitors, thus allowing them to earn money. When locals Val Wilkes and her wife Cydney bought a small hotel in Truth or Consequences 10 years ago, they named it the Rocket Inn. Now, Wilkes says, "I love living around the corner from where science fiction is becoming science fact." Hotel bookings have improved and Wilkes expects this to continue throughout the town.

28. What can passengers do in space flight?

- A. Walk in space. B. Land on the moon.
C. Feel weightlessness personally. D. Learn knowledge of space.

【英语(第4页)】

29. What is Angel Herrera's attitude towards the space flight?
 B A. Negative. B. Supportive. C. Doubtful. D. Indifferent.
30. What is the hope of the locals?
 B A. Promoting cultural communication. B. Lifting the development of economy.
 C. Holding activities for space companies. D. Attracting people to live in small towns.
31. Which of the following can be the best title of the passage?
 A. Space Tourism Has Come B. Space Meets New Challenges
 C. Space Exploration Benefits Tourism D. Tourism Is Expected to Add Dollars

1 A man unable to speak can now produce words on a computer using only his thoughts. The ability comes from a device that translates signals in the man's brain, as researchers reported.

2 Currently, people with paralysis (瘫痪) who have lost the ability to speak usually rely on devices that use eye or head movements to spell words one letter at a time. The team wanted to find a better solution for the man in the study, identified as BRAVO1 to protect his privacy. He's in his late 30s, has been paralyzed and unable to speak since he had a stroke 15 years ago.

4 Previously, the team had developed a system to recognize the brain signals associated with the intention to speak specific words. Tests showed that success was uncertain in someone like him. The team planted sensors on the surface of the man's brain, which had a computer to study the patterns of electrical activity produced when he attempted to speak. After months of adjustments to the system, the man produced on a computer screen roughly 15 words per minute from a vocabulary of just 50 words, while normal speech is between 120 and 150 words per minute.

6 That is a huge achievement, though devices that recognize entire words will be limited to basic communication.

5 Meanwhile, brain implants that allow people to spell out words keep getting better. But this could let out a person's privacy, researchers say, because devices wired directly to the brain could make it hard for people to separate private thoughts from those to make public.

6 "We want to make sure the devices we create allow people to think their private thoughts without anything being broadcast to the world," Pandarinath says.

7 That may be easier with devices that (rely on brain signals that control muscles), because these signals generally aren't sent unless a person makes a conscious attempt at movement.

32. How can the man BRAVO1 communicate now?

- A. By saying words in his thoughts.
 B. By spelling letters into the screen.
 C. By putting his ideas into practice.
 D. By identifying words one at a time.

33. What do the sensors do to help BRAVO1 produce a sound?

- A. Recognize his brain signals for general words.
 B. Sort out the 50 different words stored in them.
 C. Study the electrical activity he made in his brain.
 D. Analyze his eye or head movements to spell words.

34. What does the underlined word "that" in Para. 4 refer to?

- A. The normal speech of 120 to 150 words a minute.
 B. Implanting devices on the brain to read the mind.
 C. The possibility of analyzing the word that's spoken.
 D. The ability to recognize 15 of 50 words in the brain.

【英语(第5页)】

35. What can make it easy to protect people's privacy?
 A. Devices relying on brain signals to control muscles.
 B. Brain implants that allow people to spell out words.
 C. Sensors studying brain's patterns of electrical activity.
 D. Programs that analyze the context of each word spoken.

第二节 (共5小题;每小题2分,满分10分)

根据短文内容,从短文后的选项选出能填入空白处的最佳选项。选项中有两项为多余选项。
 The weekends are a time when people can relax. But Monday comes and sends people back to reality.
 People tend to spend more than 30 minutes every Monday morning complaining. But Monday mornings don't have

- to be tough. 36 C
 1. Stay off e-mail for a set period of time
 Searching through e-mails and social media can waste time in the morning that can be spent doing more
 productive activities. Social media has also been shown to harm mental health and may make you feel stressed.

- 37 B Eventually, you'll have time to do something to prepare for the day ahead.
 2. Move your body
 Research suggests that taking some exercise in the morning can help shift your body clock so that you're

more ready when you wake up. 38 C
 3. Make your bed
 Experts agree that making your bed is a surprisingly effective way to start your week. Treat it as your first

'to-do' of the day and feel how satisfied you are after achieving something so early in the morning. 39 B, and
 will encourage you to do another task and another. That sense of accomplishment is just what you need to start
 your Monday off strong.

4. 40 A
 Writing down your thanks really can have a big impact on your happiness. It's particularly beneficial on

Mondays, when you're anxious about getting things done and getting out of the door. Experts suggested simply
 putting down three things you're grateful for, no matter how small. If you prefer not to write to express gratitude,
 find a method that works for you.

- A. Write down three things you're grateful for
 B. It will give you a small sense of achievement
 C. Stick to it, and you'll feel more energetic for the whole day
 D. Planning ahead is one of the most powerful things you can do
 E. So, make a promise not to pick up your devices as soon as you wake up
 F. Evidence shows that people are motivated to work out on Mondays in particular
 G. Here are some simple morning habits that will help regain your sense of well-being

第三部分 语言知识运用(共两节,满分45分)

第一节 (共20小题;每小题1.5分,满分30分)

阅读下面短文,从短文后各题所给的A、B、C和D四个选项中,选出可以填入空白处的最佳选项。

I liked helping people and hated to say "no" when I was asked for help, but I felt I was missing real
 happiness. My real 41 C came a few years ago. We were having the inside of our house 42 D and had to
 move everything to the garage while our house was 43 B with new colors.

44 A we got along quite well without all the items we had 45 D over the years. We decided to think
 hard about what to put back. We removed many 46 C that friends and family had given us, because they made
 the rooms 47 B. We put back only what we wanted and abandoned many unwanted things. The house felt
 open, peaceful and 48 A.

When I started to bring our 49 C back up, I noticed how full each day was on it. I decided to reduce my
 activities from the 50 D.

【英语(第6页)】

I kept doctors' 50 and family events. I removed extra tasks I had 51
52, read or spend time with family.
At first, people were 53 when I told them that I couldn't help them. Over time, I got used to saying it
and they got used to such 54.
Now, I have a careful 55 before I take on anything new. I review projects via e-mail rather than
56 the meetings. Stepping back has allowed other people to step forward and realize their 57.
I make lists to keep myself 58. I feel like I have blessed others by donating our unused items to
59. But, most of all, I schedule time for myself each day. The unpacked beauty of our home and my
60 gives me great peace and joy.

- | | | | |
|-----------------------|------------------|--------------------|-----------------|
| C 41. A. devotion | B. excuse | C. awakening | D. winning |
| D 42. A. painted | B. replaced | C. saved | D. transported |
| D 43. A. exchanged | B. mixed | C. sold | D. transformed |
| C 44. A. Moreover | B. Therefore | C. However | D. Apparently |
| D 45. A. abandoned | B. collected | C. combined | D. traded |
| A 46. A. activities | B. similarities | C. recommendations | D. decorations |
| B 47. A. tidy | B. small | C. cheerful | D. special |
| D 48. A. beautiful | B. convenient | C. free | D. safe |
| C 49. A. routines | B. target | C. calendar | D. pictures |
| B 50. A. invitations | B. appointments | C. cure | D. experience |
| D 51. A. taken off | B. put off | C. put on | D. taken on |
| A 52. A. relax | B. convince | C. comfort | D. excite |
| C 53. A. amused | B. touched | C. surprised | D. unconcerned |
| D 54. A. requirements | B. demands | C. complaints | D. responses |
| B 55. A. choice | B. consideration | C. intention | D. operation |
| A 56. A. attending | B. missing | C. permitting | D. submitting |
| C 57. A. confidence | B. influence | C. potential | D. presence |
| B 58. A. organized | B. sponsored | C. heard | D. fixed |
| D 59. A. definition | B. distribution | C. credit | D. charity |
| B 60. A. order | B. schedule | C. personality | D. intelligence |

第二节 (共10小题;每小题1.5分,满分15分)

阅读下面短文,在空白处填入1个适当的单词或括号内单词的正确形式。

Etiquette(礼节) at a Chinese Dinner Table

In China, a meal is more than something to eat. Wherever you 61 ^{one seated} (seat) at the table, you should begin your meal with the dishes nearest to you. No one should dig in the plate with their chopsticks trying 62 (find) their favorite, because this is rude and not healthy.

At a formal dinner, there can be 12 to 16 dishes on the table, with a handful of cold dishes such as fruit or other items that are 63 (usual) served cold. Then there will also be eight to ten dishes of 64 (heat) food.

In China, family members may show love by placing food on a loved one's plate, 65 ^{which} is considered a way to tell someone you care about them. People 66 (who) have difficulty talking about the 66 (deep) of their love can generally get the message across 67 (by) this means.

When people finish eating, they place their chopsticks neatly to the side of their bowl or plate. It is considered rude to leave them stuck inside the 68 (finish) food.

The rules of etiquette 69 (change) ^{have - ed} over the years in Chinese families and elsewhere around 70 (the) world. However, a meal with a Chinese family is a great way to experience Chinese food culture.

【英语(第7页)】

第四部分 写作(共两节,满分35分)

第一节 短文改错(共10小题;每小题1分,满分10分)

假定英语课上老师要求同桌之间交换修改作文,请你修改你同桌写的以下作文。文中共有10处语言错误,每句中最多有两处。每处错误仅涉及一个单词的增加、删除或修改。

增加:在缺词处加一个漏字符号(∧),并在其下面写出该加的词。

删除:把多余的词用斜线(\)划掉。

修改:在错的词下划一横线,并在该词下面写出修改后的词。

注意:1. 每处错误及其修改均仅限一词;

2. 只允许修改10处,多者(从第11处起)不计分。

My father is a traditional Chinese medicine doctor, that has high fame in our city. Honestly spoken, he works hard every day. He treats every patient careful and wants them to become healthy soon. He has varieties of hobby, such as swimming and play tennis. However, when he has free time, he likes to play video games with myself. He also teach me a lot of subjects, such as math and biology. He always tells me to be positive about solving problems and not to waste time to complaining. From now on, I'll try to be an useful man. I hope he will proud of me in the future.

第二节 书面表达(满分25分)

假设你是李华,准备给某中学英文报投稿,参加“保护文化遗产”的主题征文。内容包括:

1. 保护文化遗产的重要性;
2. 你的建议。

注意:1. 词数100左右;

2. 可以适当增加细节,以使行文连贯

The Protection of Cultural Heritage

As is known to all
... a role in

智慧上进 · 2021—2022 学年新高三入学摸底考试
英语参考答案

听力材料

Text 1

W: Hello! Hello! I can hardly hear you, Nick!

M: Oh, we seem to have a bad connection on this phone. I'm talking as loud as I can, but you say you can't hear me.

W: I'm going to hang up and call again.

Text 2

W: What would you like to order?

M: I'd like ham and eggs, please. And one orange juice. Please make it small.

W: OK. As there are a lot of people here, please excuse me if I keep you waiting for up to five minutes.

Text 3

M: Hi, I'm calling about the apartment for rent on Main Street. I'd love to see it personally before I decide.

W: Are you free today at around 6 pm?

M: Well, I'm afraid I can't make it. What about two hours later?

W: OK. That's fixed.

Text 4

W: You didn't show up for dinner last night. Robert was a little upset.

M: I know. I'm awfully sorry. My brother Bill almost knocked into a car when playing in the neighborhood, and so I had to stay home with him.

W: Oh, that's terrible. Is he OK?

M: No, he wasn't hurt, but he was frightened.

Text 5

W: This weekend I'm going on a camping trip with my parents. What are you planning to do for the weekend?

M: I will be visiting my grandma in the countryside. Well, I really envy you. I think camping will be more fun.

W: Don't be so annoyed, Peter. You can't always get what you want. I'll bring you back a souvenir.

Text 6

W: I read a scary article online today about people sleeping with their cell phones.

M: Well, I do that sometimes. Putting the mobile phone beside me, it's easier to hear the alarm once it sets off.

W: Make sure your phone doesn't overheat. The article says that occasionally the phones may heat up and explode!

M: What happened to the owners?

英语[第 1 页]

W: They got hurt sometimes. You should be more careful.

M: I will! I'll leave it on my night table from now on.

Text 7

W: Good afternoon, Jim. This is Olivia. I'm calling to say I'll be moving out.

M: Oh, really? When are you leaving?

W: I'll be leaving on the last day of June. I got a new job.

M: Congratulations! What is it?

W: I'm going to be an ESL instructor at Pasadena City College.

M: Well, I'm glad it wasn't your neighbors causing you to move. You once complained about their playing their TV so loud late at night.

W: Anyway, it's been nice knowing you for these past few years.

M: Keep in touch, and good luck with your new job.

W: Thank you, Jim.

Text 8

W: Why did you throw snow at your brother, Henry?

M: It was a snowball fight, Mum. He agreed that we make snowball and have a snow fight.

W: But he said that he didn't know you were playing.

M: Well, I'm not to blame. He should have tried to avoid the snowball that I threw at him. But he didn't, just standing there laughing. And now, he was hit by the snowball and knocked into the snowman we just made.

W: You should be nicer to your brother. Go to say you're sorry and play nicely.

M: OK, Mum, if you insist. It never occurred to me that a snowball game would get you to be angry with me. Indeed, you always lecture me to take care of my brothers and sisters, and now you're right.

W: And you can work together to repair the snowman.

Text 9

W: Hi. I'm Jessica. What's your name, please?

M: My name is Robert. It's nice to meet you, Jessica.

W: Nice to meet you too. Are you a new student too, just as I am?

M: No. I'm in grade two in this college.

W: It's pretty exciting to be here.

M: Well, have fun while it lasts. The excitement goes off really quickly, especially after you see how much homework you get. Where are you from?

W: I'm from China. My parents wanted me to go to an American university, so I came here.

M: Well, China is a great country. I have been there a few times. My father thinks it'll be a good experience to take a vacation to a different country. He's so into learning about different cultures.

W: That's pretty cool.

M: I thought it would have been more excited if I went without my parents.

W: Well, if you ever want to visit China again, I would be happy to show you around.

M: Thanks for the offer. I'll keep that in mind. Oh, the professor is coming. We'll talk more after class.

英语[第2页]

Text 10

After a one-year delay, the Tokyo Olympics officially began on July 23rd, 2021. The Games began with the opening ceremony, which looked different from usual because of COVID-19 restrictions.

Fewer than 1,000 people were permitted to attend the ceremony, which included the traditional flame lighting, parade of competitors and musical performances. The opening also included fireworks in blue and white, the colors of the official Tokyo 2020.

Olympic organizers sent the traditional message of peace as music stars sang a famous song *Imagine*. Japanese Emperor and International Olympic Committee President Thomas Bach, both wearing face masks, cheered on the competitors.

A small number of athletes marched in the parade because of restrictions aimed at preventing virus infections.

Not all the athletes took pandemic measures seriously. Some team members marched without masks even as most other athletes at the ceremony observed the restriction.

There has been widespread public opposition to holding the Olympics in Japan. Just before the opening ceremony, hundreds of people protested outside the ceremony, shouting "Stop the Olympics."

Earlier this week, Japanese Prime Minister said that his country was committed to holding a safe and successful event. He said the government had also taken necessary measures to protect the health and security of the Japanese public.

1-5 CBCAB 6-10 ACBAA 11-15 BAABB 16-20 CBCAA

A

本文是一篇应用文。文章介绍了美国纽约市在这个夏季为青少年提供的网上或实地参与的夏令营活动。

21. B 细节理解题。根据题干的“FastTracKids”把答案定位在第二则活动内容,该条信息说,这里让孩子复习在学校学过的知识,因此选B。
22. C 细节理解题。题干说“保证让营员感兴趣”,根据这条信息把答案定位在第三则活动介绍上,该活动说,这是法语学习的夏令营,有以法语为母语的老师(native teachers),这个夏令营会让学员感到有趣(anything but boring),因此选C。
23. D 细节理解题。根据题干可知本题询问文中四则营地信息中哪个营地招录接近20岁的营员,最后一则活动提到的最大年龄有18岁,这符合题干的“in his late teens”,因此选D。

B

本文是一篇记叙文。作者的丈夫是大学教授,患上了帕金森综合征(老年痴呆)。在新冠疫情的居家隔离期间,作者学会了坦然面对亲人的疾病,并且在居家隔离期间与他在网上交流相关的经历,让作者对爱有了新的感悟。

24. C 推理判断题。第一段说,作者的丈夫在游戏竞赛节目中获奖,大家都很高兴,随后丈夫的喊叫声和挥舞的胳膊让作者伤感地意识到丈夫的病情。因此选C。
25. A 细节理解题。第四段说疫情隔离期间让作者能在网上寻找医疗帮助、支持,作者加入网上的老年痴呆症患者群体,上网课,学会进行诊断等等,从这些信息可知选A。
26. D 词义猜测题。从画线词的语境可知,作者学会了接受自己因为丈夫患上老年痴呆而产生的悲伤情绪,这个变化帮助作者“化解”了这种伤感之情,作者能够随时应对可能产生的伤感,由这些信息判断,画线词的含义应该是D“消失”。

英语[第3页]

27. C 推理判断题。文章最后一段谈到作者从这段经历中的感悟,说作者明白了爱就是我们如何积极地去适应变化之后的现实,并且为对方考虑,因此选 C。

C

本文是一篇说明文。文章主要介绍了一种新型的旅行——太空旅行,以及当地人希望太空旅行能给小镇带来经济上的益处。

28. C 细节理解题。根据第一段“The space tourism trips permit passengers to experience weightlessness and observe Earth for a few minutes after crossing into space.”可知答案选择 C。

29. B 观点态度题。根据第三段的“Many locals were excited to watch the space flights.”可知很多当地人对于观看太空飞行是很兴奋的,Angel Herrera 是其中之一,所以答案选择 B。

30. B 推理判断题。根据第四段的“Our biggest driving force is in the tourism dollar”以及第五段的“locals are hoping space tourism will draw a continuous flow of visitors, thus allowing them to earn money.”可知答案选择 B。

31. A 标题归纳题。根据本文的第一段可知,太空旅行已经被付诸行动,所以答案选择 A,下文都是围绕着太空旅行的中心进行阐述的。

D

本文是一篇说明文。文章讲述在科研人员的努力下,不能说话的残疾人借助装有电脑的传感器,捕捉大脑信号,把话语显示在电脑屏幕上。

32. A 细节理解题。第一段说,这个人原本因为瘫痪而不能说话,但是现在能够只需要思考想说的话,然后放在大脑表面的电脑能够把他大脑中的信号转换成词语,因此选 A。

33. C 细节理解题。关于这个化名为 BRAVO1 的被研究对象是如何发出声音的,第三段详细介绍说,先前这支团队开发的系统通过识别大脑信号来实现,但是这对他说来太难了,于是在他的大脑表面放置传感器,传感器里的电脑研究他想说话时的电子活动模式,由此可知选 C。

34. D 代词指代题。从画线词的语境看,这个代词指代前文提到的实验的成果,放在大脑皮层的感应器能够从 50 个词的范围中识别并在屏幕上拼写出 15 个单词,由此选 D。

35. A 细节理解题。最后一段说,如果用依靠控制肌肉活动的大脑信号的设备让病人拼写单词和句子,那么病人的隐私权就更容易得到保护,因此选 A。

本文是一篇说明文。人们在星期一上班时常常会抱怨,文章就此介绍了几个办法,告诉我们如何在星期一给自己一个好心情,快乐地上班。

36. G 语境题。前文说星期一上班让人埋怨不休,下文谈到具体的做法,如何保证星期一上班有个好心情,G 项作为语境过渡,给读者支招如何保证星期一上班有个好心情。

37. E 语境题。本节说的是在固定的时段不看电子邮件,E 项说早上醒来之后不要拿手机,与本节内容吻合。

38. F 语境题。这一节说的是锻炼,F 项说“特别在星期一人们都喜欢锻炼”,符合语境。

39. B 语境题。前文说在早上完成了一项任务之后你会感到很满意,B 项说这能给你一个小小的成就感,语境的“achieving”与本选项的“achievement”是关键词复现。

40. A 主旨题。这一节说的是在早上就写下自己要为之感恩的三件事,符合 A 项主题。

本文是一篇记叙文。乐于助人的作者因为帮助别人而让自己很忙碌,在家里粉刷房间的时候,作者感悟到,简单的生活同样充满乐趣,于是作者拒绝了他人求助的请求,让生活不那么忙碌,有更多时间陪伴家人。

41. C 从语境看,前文说作者总是喜欢帮助别人,当被别人求助时,不喜欢拒绝别人,后来发生的这件事让作者醒悟了,从四个选项判断选 C 表示“醒悟”。
42. A 从下文多处交代,作者家要粉刷房子,因此选 A。
43. D 这里说的是,作者把家里腾空,请人粉刷房屋,完工之后,房子里看上去充满了鲜艳的色彩,因此这里用动词 transform 表示“转变”。
44. C 作者把家里的东西都搬到车库里,但是发现在没有这些东西的日子里,自己的生活没有受到任何影响,这里用副词 however 作为语境过渡词,表示“可是”。
45. B 从下文说这些物品有朋友和父母精心挑选和赠送的,也就是说,这些东西是作者这些年来收集(collected)下来的,因此选 B 表示“收集,收藏”。
46. D 语境说的是作者家里粉刷好了之后就物品搬回家,根据下文的“它们使房间_____”判断选 D,这些是房间里的装饰品(decoration)。
47. B 作者要把这些东西都精简掉,这是因为这些东西放在家里占了地方,让房间显得狭小(small),因此选 B。
48. A 结合前文判断选 A。房子粉刷了,物品精简了,家里感觉更加漂亮(beautiful)了。
49. C 语境提到作者看到每天的日程安排很满,并且决定从日历开始清理,由此推断选 C,作者准备把日历(calendar)挂在墙上。
50. B 这里说的是看病的行程,用 doctors' appointments 表示“约定,预约”。
51. D 从句意和搭配看,这里用 take on 表示“承担”,take on a task 表示“担负起某项任务”。
52. A 这里说的是作者要做的那些事使作者没有时间放松休息(relax),由此选 A。
53. C 从此作者发生了改变,不再对他人有求必应,因此当作者拒绝别人的求助时,对方感到惊讶(surprised)。
54. D 前文说的是作者的回答(responses),因此选 D 表示“答复”。
55. B 这里说的是作者每次要担负起任何工作之前都会仔细考虑(consideration),因此选 B 表示“考虑”。
56. A 作者从此不会每次的周会或者月度会议都去参加,而是通过电子邮件来审阅各个项目,与“via e-mail”呼应选 A 表示“参加,列席”。
57. C 这里说的是,被作者拒绝之后,那些人自己行动,发现了自己的潜力(potential),因此选 C。
58. A 前文说的是作者转变之后,不再盲目答应别人的请求,而是仔细思考,这里说的是给自己列一个需要处理的事物的清单,让自己的生活有条理(organized)。
59. D 这里说的是作者把自己家没有用过的物品捐献给慈善机构(charity),根据 donate 判断选 D。
60. B 最后一句点题,说作者的家里不再显得拥挤,作者的日程安排(schedule)不再那么忙碌,因此选 B。
- 本文是一篇说明文。文章介绍了中国的餐桌礼仪。
61. are seated 考查时态语态。提示动词 seat 用 be seated 表示“坐下”。这里用一般现在时描述客观事实。
62. to find 考查非谓语动词。这里用 try to do sth. 表示“试图做某事”,因此本空填提示动词的不定式形式作宾语。
63. usually 考查副词。这里用提示形容词的副词 usually 作状语,表示“通常”。

英语[第5页]

64. heated 考查非谓动词。在句中作定语的提示动词与中心词是逻辑上的被动关系,应该用过去分词表示被动含义。
65. which 考查定语从句。根据句意和句子结构,这里填 which 引导非限制性定语从句,关系代词在从句中作主语指代主句内容。
66. depth 考查名词。这里用 deep 的名词 depth, the depth of their love 表示“爱的深度”。
67. by 考查介词。这里用短语 by this means 表示“以这种方式”。
68. unfinished 考查形容词。这里用形容词 unfinished 表示“剩下的食物”。
69. have changed 考查时态。根据句中的时间状语“over the years”判断用提示动词的现在完成时表示延续到现在的情况。
70. the 考查冠词。“around the world”为固定短语,故填 the。

My father is a traditional Chinese medicine doctor, that has high fame in our city. Honestly who spoken, he works hard every day. He treats every patient careful and wants them to become healthy speaking carefully soon. He has varieties of hobby, such as swimming and play tennis. However, when he has free hobbies playing time, he likes to play video games with myself. He also teach me a lot of subjects, such as math and me teaches biology. He always tells me to be positive about solving problems and not to waste time to 删除或改成in complaining. From now on, I'll try to be an useful man. I hope he will ^ proud of me in the future. a be

One possible version:

The Protection of Cultural Heritage

As is universally acknowledged, the protection of cultural heritage is of vital importance to us all. For one thing, the cultural heritage of a country is the evidence of its civilization as well as the country's treasure. Furthermore, it symbolizes the wisdom and creation of a nation, which serves as a good way to promote our awareness of national pride and human progress.

To effectively protect cultural heritage, effective measures should be in place. To begin with, laws should be made to protect it, thus making it illegal to do any harm to it. Meanwhile, we should draw the attention of the public to the theme, because the more they know about the importance of cultural protection, the stronger support we can get from the public.

In a word, it is high time for us to treasure and develop our own valuable culture.

作文评分细则

一、评分原则

1. 本题总分为 25 分,按 5 个档次进行评分。
2. 评分时,应主要从内容组织、词汇语法和篇章结构三个方面考虑。具体为:
 - (1) 对内容要点的覆盖情况以及表述的清楚程度和合理性。
 - (2) 使用词汇和语法结构的准确性、恰当性和多样性。
 - (3) 上下文的衔接和全文的连贯性。

英语[第 6 页]

3. 评分时,先根据作答的整体情况初步确定其所属档次,然后以该档次的要求来综合衡量,确定或调整档次,最后给分。

4. 评分时还应注意:

(1) 词数少于 80 的,从总分中减去 2 分。

(2) 单词拼写和标点符号是写作规范的重要方面,评分时应视其对交际的影响程度予以考虑。英、美拼写及词汇用法均可接受。

(3) 书写较差以致影响交际的,将分数降低一个档次。

二、内容要点

1. 保护文化遗产的重要性;

2. 你的建议。

三、各档次的给分范围和要求

第五档(很好):(21-25 分)

完全完成了试题规定的任务

(1) 覆盖所有内容要点;

(2) 应用了较多的语法结构和词汇;

(3) 语法结构或词汇方面有些许错误,但为尽力使用较复杂结构或较高级词汇所致;具备较强的语言运用能力;

(4) 有效地使用了语句间的连接成分,使全文结构紧凑,完全达到了预期的写作目的。

第四档(好):(16-20 分)

完全完成了试题规定的任务

(1) 虽漏掉 1、2 个次重点,但覆盖所有主要内容;

(2) 应用的语法结构和词汇能满足任务的要求;

(3) 语法结构或词汇方面应用基本准确,些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或词汇所致;

(4) 应用简单的语句间的连接成分,使全文结构紧凑,达到了预期的写作目的。

第三档(适当):(11-15 分)

基本完成了试题规定的任务

(1) 虽漏掉一些内容,但覆盖所有主要内容;

(2) 应用的语法结构和词汇能满足任务的要求;

(3) 有一些语法结构或词汇方面的错误,但不影响理解;

(4) 应用简单的语句间的连接成分,使全文内容连贯,整体而言,基本达到了预期的写作目的。

第二档(较差):(6-10 分)

未恰当完成试题规定的任务

(1) 漏掉或未描述清楚一些主要内容,写了一些无关内容;

(2) 语法结构单调、词汇项目有限;

(3) 有一些语法结构或词汇方面的错误,影响了对写作内容的理解;

(4) 较少使用语句间的连接成分,内容缺少连贯性,信息未能清楚地传达给读者。

英语[第 7 页]

第一档(差):(1-5分)

未完成试题规定的任务

- (1)明显遗漏主要内容,写了一些无关内容,原因可能是未理解试题要求;
- (2)语法结构单调、词汇项目有限;
- (3)较多语法结构或词汇方面的错误,影响对写作内容的理解;
- (4)缺乏语句间的连接成分,内容不连贯,信息未能传达给读者。

0分

- (1)未能传达给读者任何信息:内容太少,无法评判;
- (2)写的内容均与所要求内容无关或所写内容无法看清。

关于我们

自主选拔在线（原自主招生在线）创办于 2014 年，历史可追溯至 2008 年，隶属北京太星网络科技有限公司，是专注于中国拔尖人才培养的升学咨询在线服务平台。主营业务涵盖：新高考、学科竞赛、强基计划、综合评价、三位一体、高中生涯规划、志愿填报等。

自主选拔在线旗下拥有网站门户（官方网址：www.zizzs.com）、微信公众平台等全媒体矩阵生态平台。平台活跃用户达百万量级，网站年度流量超 1 亿量级。用户群体涵盖全国 31 省市，全国超 95% 以上的重点中学老师、家长及考生，更有许多重点高校招办老师关注，行业影响力首屈一指。

自主选拔在线平台一直秉承“专业、专注、有态度”的创办公念，不断探索“K12 教育+互联网+ 大数据”的运营模式，尝试基于大数据理论为广大中学和家长提供中学拔尖人才培养咨询服务，为广大高校、中学和教科研单位提供“衔接和桥梁纽带”作用。

平台自创办以来，为众多重点大学发现和推荐优秀生源，和全国数百所重点中学达成深度战略合作，累计举办线上线下升学公益讲座千余场，直接或间接帮助数百万考生顺利通过强基计划（自主招生）、综合评价和高考，进入理想大学，在家长、考生、中学和社会各界具有广泛的口碑影响力，2019 年荣获央广网“年度口碑影响力在线教育品牌”。

未来，自主选拔在线将立足于全国新高考改革，全面整合高校、中学及教育机构等资源，依托在线教育模式，致力于打造更加全面、专业的新高考拔尖人才培养服务平台。

